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PROTOKÓŁ 0012.3.12.2015 
z posiedzenia Komisji Edukacji 

w dniu 2 grudnia 2015 roku 
 

Miejsce posiedzenia: sala nr 130 Urzędu Miasta 
Czas posiedzenia: 14.00- 15.15 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie z 
załączonymi listami obecności. W posiedzeniu nie brała udziału Radna Bernadeta 
Magiera – usprawiedliwiona.  
 
Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie posiedzenia  

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Budżet Miasta na 2016 rok 

• Projekt uchwały  w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

• Projekt uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2016 rok 

4. Wolne głosy i wnioski 

5. Przyjęcie protokołu z dnia 16 września 2015 roku 

6. Zakończenie posiedzenia  

Ad.1 

Otwarcia posiedzenia dokonała Przewodnicząca Komisji- Anna Toborowicz.  
Powitała przybyłych na posiedzenie członków Komisji oraz zaproszonych gości. 

Ad.2  

 Porządek obrad został przyjęty głosami: za – 4, przeciw – 0,wstrzymujących się 
– 0. 

Ad. 3 

Budżet Miasta na 2016 rok 

Anna Toborowicz 
 - Odczytała wnioski Komisji Edukacji do budżetu miasta 2016 r.  
 
Wnioski stanowią załącznik do protokołu.  
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Gorgol Tadeusz 
 - Proponuje, aby odnieść się do odczytanych przez Panią Przewodniczącą 
wniosków Komisji Edukacji do Budżetu Miasta na 2016 r.  

 
• Podwyższenie dodatków funkcyjnych dla dyrektorów placówek 

oświatowych i innych stanowisk kierowniczych określonych w statucie 
szkoły, 

 
Anna Hetman 
 - Jeżeli chodzi o plany finansowe szkół, które są przygotowane na 2016 rok to 
chciałam podkreślić, że po raz pierwszy od wielu lat Dyrektorzy mieli możliwość 
skonstruowania planu, który jest zabezpieczeniem wydatków  na cały rok 
budżetowy. W tej chwili  urealnienie finansowania pozwoliło na zabezpieczenie 
środków na media, wynagrodzenia do końca roku. Uśrednione wydatki również 
są zabezpieczone. Jest to efekt zmian w finansowaniu placówek oświatowych. 
Jeżeli chodzi o dodatki dla Dyrektorów to jesteśmy na etapie rozmów. 
 
Andrzej Pawłowski 
  - Jesteśmy na etapie rozmów z zespołem roboczym w skład którego wchodzą 
Dyrektorzy wszystkich typów szkół gdzie próbujemy wypracować optymalną 
wysokość dodatków. Oczekiwania są bardzo duże, a nasze możliwości 
ograniczone. Jesteśmy po wielu spotkaniach i wydaje się , że jesteśmy blisko 
finału.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Zespoły nie zakończyły swoich prac? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Nie.  
 
Anna Hetman 
 - Dyrektorzy indywidulane również zgłaszają swoje uwagi i chcemy to 
przedyskutować. W tej chwili podeszliśmy do dodatków funkcyjnych oraz 
podniesienia dodatku za wychowawstwo do 100 zł. Pozostałe dodatki nie zostały 
na razie uwzględnione czyli dodatek za opiekuna stażu pozostaje na wysokości 
40 zł. Myślimy o ewentualnym obniżeniu dodatku dla doradcy metodycznego. W 
tym roku prace będą zakończone.  
 
Anna Toborowicz 
 - Kiedy dodatki zaczęłyby funkcjonować? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Wtedy kiedy zacznie obowiązywać uchwała.  
 
Anna Toborowicz 
 - A co z dodatkiem motywacyjnym? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Dodatku motywacyjnego teraz nie rozpatrywaliśmy.  
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Elżbieta Siwiec 
 - Szkoda, podstawą do naliczania dodatku motywacyjnego jest wynagrodzenie z 
2010 roku. Jest to bardzo mocno niesprawiedliwe.  
 
Anna Hetman 
 - Po wykonaniu planów finansowych za ten rok będziemy mogli zobaczyć jakie 
są nasze możliwości.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Nadpłacamy średnie krajowe zamiast podwyższyć dodatki motywacyjne.  
 
Andrzej Pawłowski 
 - Na chwilę obecną osiągamy średnią wynagrodzeń.  
 

• Wykonanie remontów dróg dojazdowych, parkingów, placów szkolnych,  
i przedszkolnych zgodnie z założeniami bezpieczeństwa w drodze do szkół  
i przedszkoli, 

 
Anna Toborowicz 
 - Proszę powiedzieć w jaki sposób poprawi się bezpieczeństwo uczniów? 
 
Pilarska Maria 
 - Budowane jest boisko przy SP nr 16 oraz przebudowa drogi do szkoły.  
(ul. Komuny Paryskiej). Zakończenie wiosną. Przy szkole w Bziu jest możliwość 
wykonania sygnalizacji świetlnej. Jeżeli chodzi o wnioskowany parking to jest to 
do wykonania, ale potrzeba na to zadanie dużo środków finansowych. Jeżeli 
chodzi o SP nr 17 w Ruptawie jest zaprojektowany parking łącznie z 
przebudowaniem obecnego wjazdu. W budżecie przewidziane są kwoty na 
wykonanie przynajmniej robót. Parking ma służyć nie tylko szkole, ale również 
dla potrzeb kościoła. Jeżeli chodzi o drogę do szkoły to staramy się oznakowywać 
wszystkie przejścia dla pieszych w rejonie szkół. Przy SP nr 1 mam sygnalizację 
wskazującą prędkość. W Borynii jest dosyć wąska droga dojazdowa, ale w 
ramach inwestycji, która będzie prowadzona będą miejsca parkingowe i sprawa 
się rozwiąże.  Sprawa przejścia dla pieszych pomiędzy ulicą Partyzantów ,a ulicą 
Osińską nie jest sprawą łatwą do załatwienia ponieważ od przystanku 
autobusowego przed „Ławczokiem” ulica nie jest nasza. Ulica Osińska do 
pewnego momentu jest miasta Jastrzębie-Zdrój, a z drugiej strony miasta Żory. 
Jest przeznaczona kwota na wykup gruntów. W tej chwili w ramach specustawy 
jest przygotowanie do wykupu tych gruntów. Jeżeli chodzi o ul. Osińską to 
spotkaliśmy się z przedstawicielami miasta Żory i MZK. Ustaliliśmy lokalizację 
przystanku po dwóch stronach ulicy łącznie z przejściem. Do Żor wystosowaliśmy 
wzór porozumienia, oferowaliśmy daleko idącą pomoc. Na razie nie mamy 
odzewu, ale wznowimy rozmowy.  
 
Anna Toborowicz 
 - A jak wygląda sprawa w Centrum miasta?  
 
Pilarska Maria 
 - Na ten moment wydaje mi się, że  przejścia dla pieszych i drogi dojazdowe są 
wystarczające. Oczywiście nie jest idealnie.  
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Elżbieta Siwiec 
 - Chciałam zapytać o dojście do SP nr 19. Występuje tam ciąg pieszy i ciąg dla 
samochodów. Dobrze byłoby , aby wyremontować ciąg dla samochodów. 
Chciałabym, aby został wyraźnie podzielony ciąg pieszy czyli kontynuacja 
chodnika od SP nr 19  i wyraźnie zaznaczyć odcinek jezdny. Dzieci idące do SP  
nr 19 są narażone na ruch samochodów. Proszę o informacje jak to będzie 
rozwiązane.  
 
Anna Hetman 
 - W autopoprawce do Budżetu Miasta na 2016 w zakresie rzeczowym będzie 
wpisane wykonanie tego odcinka.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Chciałam jeszcze zapytać o remont schodów z ul. Opolskiej do PP nr 21.    
 
Pilarska Maria 
 - Sprawdzimy jaki jest zakres.  
 
Iwona Rosińska 
 - Czy chodnik przy SP nr 4 będzie remontowany? 
 
Anna Hetman 
 - Będzie wpisany w autopoprawce.  
 
 

• Remonty instalacji elektrycznych, wodno-kanalizacyjnych, centralnego 
ogrzewania we wszystkich placówkach  oświatowych. 

 
Anna Hetman 
 - Od stycznia 2016 roku będziemy mieli w Wydziale IKI zatrudnionego 
pracownika, który będzie zajmował się przeglądem stanu technicznego placówek 
oświatowych. W tej chwili nie chcielibyśmy tak szczegółowo określać stanu tych 
placówek.  
 
Pilarska Maria 
 - W trakcie remontu w SP nr 4 okazało się, że trzeba wymienić całą instalację 
wodną i kanalizacyjną.  
 

• Budowa lub naprawa placów zabaw w przedszkolach 
 
Anna Hetman 
 - Tak jak wspomniałam wcześniej nowo zatrudniony pracownik musi wszystko 
oszacować i sprawdzić.  
 

• Budowa i remont boisk szkolnych przy Zespole Szkół nr 3, Zespole Szkół 
nr 9, Zespole Szkół Handlowych, SP nr 9, SP nr 17, SP nr 21, 

 
Anna Toborowicz 
 - Które boiska są zaplanowane do remontu? 
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Maria Pilarska 
 - W tej chwili w układzie dwu letnim mamy budowę boiska przy SP nr 16. Jest 
projekt boiska przy SP nr 17 w Ruptawie, ul. Wielkopolskiej (SP nr 9 i ZSH) i w 
Szerokiej. Przy ZS nr 8 jest przebudowa całego terenu z parkingami i boiskami.  
 
Tadeusz Gorgol 
 - Czy w przyszłym roku zaczniemy remont jakiegoś boiska? 
 
Pilarska Maria 
 - Zobaczymy czy będzie pozytywnie rozpatrzony wniosek dla ZS nr 8.  
 
Tadeusz Gorgol 
 - Nie wiadomo jakie będą losy ZSH i czy nie byłoby bardziej zasadnym 
skoncentrowanie się na boisku przy SP nr 9?  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Nie powinniśmy rezygnować z tego co jest zaplanowane.  
 
Tadeusz Gorgol 
 - Priorytetowo powinno być wykonane boisko przy SP nr 9. Na ul. Czecha jest 
podobna sytuacja.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Można stworzyć kompleks boisk przy ul. Wielkopolskiej.  
 
Anna Toborowicz 
 - Jak wygląda sprawa boiska przy SP nr 21? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Teren jest, ale należy do Kościoła. Jesteśmy na etapie rozmów. Proboszcz 
wyraża zgodę na korzystanie z tego terenu.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Czy miasto może inwestować na nie swoim terenie? 
 
Dariusz Holesz 
 - Jeżeli będzie umowa na okres 30 lat w taki sposób zawarta, że w razie gdyby 
Parafia wypowiedziała warunki umowy i pokryje wszystkie koszty z uzbrojeniem 
tego terenu to tak.  
 
Maria Pilarska 
  - Przy SP nr 21 był kilka lat temu wykonany plac zabaw.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Co się stało z tym placem zabaw? Nigdy nie słyszałam, aby znajdował się tam 
plac zabaw.  
 
Maria Pilarska 
 - Urządzenia uległy eksploatacji. Był to plac zabaw ogólnodostępny.  
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Anna Hetman 
 - Z moich obserwacji wynika, że nie jest dobrym rozwiązaniem aby szkoła czy 
przedszkole była w obiekcie, który nie jest miasta.  
 
 

• Rozbudowa Zespołu Szkół nr 8, SP nr 1 
 
Maria Pilarska 
 - Jest dokumentacja szkoły i przedszkola dla powstania zespołu  
szklono – przedszkolnego. Na początku roku będzie składany wniosek o 
dofinansowanie. Jeżeli chodzi o SP nr 1 to na etapie końcowym jest 
dokumentacja. Projekt obejmuje termomodernizacje szkoły oraz dobudowanie 
przedszkola.  
 
Andrzej Pawłowski 
 - Trudno powiedzieć jaki będzie ostateczny kształt ZS nr 8.  Na pewno w jednym 
miejscu będą trzy placówki.  
 

 
• zwiększenie budżetu na remonty szkół i przedszkoli, 

 
Anna Toborowicz 
 - Czy budżet się zwiększył czy jest na takim samym poziomie? 
 
Maria Pilarska 
 - Trudno w ten sposób porównywać. W zależności od uzyskania środków 
zewnętrznych będziemy starać się aby poszczególne wnioski składać.  
 
Anna Toborowicz 
 - Pani Dyrektor z PP nr 13 otrzymała środki z funduszu sołeckiego na wykonanie 
placu zabaw przy Przedszkolu. Być może braknie środków, czy będzie możliwość 
dofinansowania?   
 
Maria Pilarska 
 - Faktycznie w ramach budżetu obywatelskiego Sołectwo przeznaczyło środki na 
doposażenie placu zabaw przy Przedszkolu. W tym roku wykonano projekt w 
pełnym zakresie Przedszkola. Były ogłoszone dwa przetargi, aby częściowo 
dobudować , przebudować urządzenia. Niestety dwa przetargi były nieskuteczne 
jeżeli chodzi o wybór wykonawcy. Nie jest wykluczone, że Sołectwo będzie 
wnioskowało o dofinansowanie zadania.  
 

• Zatrudnienie logopedów i psychologów w publicznych przedszkolach i 
szkołach naszego miasta  - wg. potrzeb 

 
Anna Hetman 
 - W chwili obecnej na bieżąco realizowane są wnioski Dyrektorów, którzy 
wnioskują o zwiększenie specjalistów w danym przedszkolu chodzi głównie o 
orzeczenia ze wskazaniem.  W związku z dotacją, która przeznaczona jest na 
realizację zajęć dodatkowych w Przedszkolach godziny są wykorzystywane na 
zatrudnienie specjalistów, którzy są potrzebni w placówkach. Oczywiście pewnie 
potrzeby są większe. Najważniejsza jest praca z dzieckiem w Przedszkolu. 



7 

 

Wszyscy skupiają się na logopedzie mówiąc o wadach wymowy. Nie zawsze z 
takim dzieckiem musi pracować logopeda i nie tylko powinien pracować 
logopeda. Rozwój mowy, powiązany jest z narządem ruchu. Dzieci ruchu mają 
coraz mniej, a więc inaczej się rozwijają. Tylko praca z logopedów nie przyniesie 
takich dobrych efektów jeśli nie podejdziemy do tematu kompleksowo. Pedagog, 
wychowawca mają również wpływ na rozwój dziecka.  
 

• Zwiększenie zatrudnienia w Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej wg. 
potrzeb. 

 
Elżbieta Siwiec 
  - Pytaliśmy o neurologopedę czy taka osoba jest w mieście zatrudniona. Kiedyś 
w PPP był neurologopeda. Czy nasza PPP ma naurologopedę? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Nie ma neurologopedy, ale Panie uzupełniają kwalifikacje. Pan Dyrektor w PPP 
potrzebuje bardzo mocno psychologa.   
 
Anna Hetman 
 - Od kilku lat jest taki trend, tendencja wynikająca myślę z nieświadomości o roli 
neurologopedy w PPP. Neurologopeda zajmuje się głównie zaburzeniami 
neurologicznymi czyli uszkodzeniem mózgu. 99% naszych dzieci to są dzieci z 
zaburzeniami mowy. 1 % dotyczy pracy z naurologopeda. Każdy logopeda potrafi 
pracować z tymi dziećmi, które są w przedszkolach i szkole.  
 
Elżbieta Siwiec 
  - Jeżeli rodzice dojeżdżają do Katowic to mam prawo zapytać czy jest taki 
specjalista u nas w mieście? 
 
Anna Hetman 
 - Każdy ma prawo zapytać.  
 
Andrzej Pawłowski 
 - Neurologoepda jest zatrudniony w DNiR i w kilku innych placówkach na 
cząstkach etatu.  
 
Anna Hetman 
 - W ZS nr 5 jest 5 neurologopedów co nie oznacza, że neurologopedzi nie będąc 
neurologopedami pracowali inaczej. Tacy specjaliści są głównie potrzebni w 
szpitalach gdzie są osoby głównie po urazach.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Ktoś kto kieruje dziecko do takiego specjalisty to chyba ma rozeznanie.  
 
Anna Hetman 
 - Nie zawsze.  
 
 

• Remont krytej pływalni w Zespole Szkół nr 6, 
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Anna Hetman 
 - W grudniu będzie zakończony remont.  
 
Anna Toborowicz 
 - Jaka kwota została przeznaczona na remont? 
 
Dariusz Holesz 
 - W sumie 500 tys. zł 
 
Anna Hetman 
 - Od stycznia szkoły będą mogły korzystać z basenu.  
 
Tadeusz Gorgol 
 - Czy są przeznaczone środki na projekt ul. Dąbrowskiego? 
 
Anna Hetman 
 - W autopoprawce środki będą zabezpieczone.  
 
Tadeusz Gorgol 
- Jak obecnie wygląda sytuacja wykupu gruntu na tym odcinku? 
 
Pilarska Maria 
 - Będzie wykonywany projekt. W trybie specustawy będą nabywane grunty 
konieczne do zajęcia pod pas drogi.  
 
Tadeusz Gorgol 
 - Czy są już jakieś grunty wykupione? 
 
Pilarska Maria 
 - To nie ta kolejność procedury.  
 
Tadeusz Gorgol 
 - Słyszałem, że UM na potrzeby remontu i rozbudowy  ul. Dąbrowskiego grunty 
wykupił. Czy tak rzeczywiście jest? 
 
Pilarska Maria 
 - Tak, dlatego, że pas drogowy ul. Dąbrowskiego określony w planie 
zagospodarowanie przestrzennego miasta został już określony. Grunty, które są 
w planie na tzw.  biało zaznaczone to jest podstawa do wykupu tych gruntów z 
wniosku właściciela albo z wniosku Pani Prezydent. Były przypadki, że właściciel 
chciał uregulować swój stan prawny działek. Takie rzeczy miały miejsce. 
Generalnie  nie zostało wprowadzone takie zadanie jak wykup pasa drogowego 
według planu zagospodarowania ulicy. 
 
Tadeusz Gorgol 
 - Czy w budżecie są zabezpieczone środki na wykup? 
 
Pilarska Maria 
 - To jest w ramach zadania. W ramach pierwszej decyzji wszystkie grunty, które 
są wyznaczone grubą linia pasa drogowego już są zarządu drogi czyli Pani 
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Prezydent. Następnie jest wydawana druga decyzja na poczet właścicieli każdej z 
działek.  
 
Dariusz Holesz 
 -   Fizycznie wykupy będą w latach 2017-2018. 
 
Elżbieta Siwiec 
 - Chciałam wrócić do mojej interpelacji, która dotyczyła malowania pasów na ul. 
Północnej. Otrzymałam wówczas odpowiedź, że zbierze się zespół, który 
zadecyduje czy to będzie robione czy nie. Poprosiłam o poinformowanie mnie 
kiedy zespół się zbierze, żeby w nim uczestniczyć. Do chwili obecnej nie zostałam 
poinformowana o zebraniu się zespołu.  
 
Maria Pilarska 
 - W przyszły czwartek zbiera się zespół ds. ruchu drogowego i jeżeli mogę to 
skontaktuję się Panią Radną i poinformuje o której godzinie.  
 
 
 

• Projekt uchwały  w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 

0. 

• Projekt uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2016 rok 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 

0. 

Ad. 4 

Wolne głosy i wnioski 

Elżbieta Siwiec 
 - Przy konstruowaniu planu pracy na I półrocze chciałabym, abyśmy  wzięli pod 
uwagę wyjazd do SP nr 21, aby zobaczyć plac zabaw i jego historię. Proponuję 
jeszcze spotkanie z harcerzami.  
 
Anna Toborowicz 
 - Proszę na następne posiedzenie Komisji o przygotowanie propozycji do planu 
pracy.  
 
Ad.5 

Przyjęcie protokołu z dnia 16 września 2015 roku 

Protokół został przyjęty głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0 
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Ad. 6 

Zakończenie posiedzenia.  

Przewodnicząca Komisji Anna Toborowicz podziękowała wszystkim za przybycie 
po czym zakończyła posiedzenie.  
 
 
Protokołowała     Przewodnicząca Komisji Edukacji 
Monika Dulewicz     Anna Toborowicz  
 
 
 
 
 

 

 

 


